
Protokół Nr  5/07
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej

w dniu  22. marca 2007 r.

Obecni wg załączonej listy.
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej

Tematyka posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.

2. Raport z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2006.
Przedstawiają:  Piotr  Janowski,  Naczelnik  Wydz.  Rozwoju  Gospodarczego  i  Spraw 

Społecznych
Joanna Kamińska,  Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Spraw Społecznych

3. Przedstawienie informacji o współpracy Miasta Białogard z miastami partnerskimi oraz 
organizacjami do których przynależy Miasto.
Przedstawia:  Piotr  Janowski,  Naczelnik  Wydz.  Rozwoju  Gospodarczego  i  Spraw 

Społecznych
4. Przyjęcie regulamin przyznawania  nagród białogardzkim twórcom kultury.

Przedstawia: Arkadiusz Jaskulski, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu

5. Przedstawienie kalendarza imprez kulturalnych i sportowych w 2007 roku.
Przedstawia: Arkadiusz Jaskulski, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał:

- w sprawie regulaminu na rok 2007 określającego wysokość oraz warunki przyznawania,  
obliczania i wypłacania niektórych składników wynagrodzenia nauczycieli zatrudnionych w 
przedszkolach, szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych przez Miasto Białogard 
(K) – przedstawia: Marta Grabczyńska, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu

-  w sprawie podjęcia realizacji projektu „Ratowanie europejskiego dziedzictwa kulturowego 
- Rewitalizacja Starówki w Białogardzie – Etap II” ( B),

- w sprawie zgody na zawarcie przez Miasto Białogard umowy o dofinansowanie ze środków 
Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej inwestycji polegającej na budowie boiska sportowego  
z trawy syntetycznej przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie ( D),

-  w  sprawie  podjęcia  do  realizacji  przedsięwzięcia  inwestycyjnego  „Budowa   boiska  
sportowego  z  trawy syntetycznej  przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie”( E),
- przedstawiają: Zbigniew Raczewski, Z-ca Burmistrza

      Lucyna Szymecka, Skarbnik Miasta.
7. Sprawy różne.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Ad 1
Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji –  

Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia.
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Ad 2
Raport z realizacji Miejskiego Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2006  

przedstawił Naczelnik Wydz. Rozwoju Gospodarczego i Spraw Społecznych.

Głos w dyskusji zabrali:

St. Hatłas – pytał kiedy będzie zmiana składu Komisji ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi?
Sł.Domański – powiedział, że  Burmistrz powołał i uzupełnił skład?
K.Skoczyk – pytał jakiej ilości osób dotyczy problem narkomanii w Białogardzie? 
Naczelnik – odpowiedział,  że zgodnie z diagnozą narkomania dostrzegana jest  jako drugi  

problem po bezrobociu w Białogardzie.
K.Sosnowski – stwierdził, że z tyłu za apteką  jest pełno strzykawek. Policja sobie nie daje  

rady. Radny uważa, że to są  fikcyjne dane.
P.Janowski – powiedział, że mamy listę 180 osób dotkniętych narkomanią.
J.Kamińska – dodała, że tym problemem zajmuje się Pan Mieszkowicz-Adamowicz.
J.Turnik – stwierdził, że największe siedlisko narkomanii to szkoły i restauracje.
J.Kamińska – powiedziała, że na zwalczanie narkomanii  każda szkoła dostaje 18 tys. zł. Była  

współpraca ze szkołami, które otrzymały bezpłatne materiały. 
B.Stanczewski – nadmienił,  że szkoły nie przedstawiają programów przeciwdziałania a te,  

które  przedstawiają  otrzymują   środki  na  przeciwdziałanie.  Program  musi  być 
rekomendowany przez Biuro, a przeszkolenie kosztuje ponad 1 tys. zł.

J.Turnik – pytał czy szkoły były informowane o możliwości napisania programu?
J.Kamińska – odpowiedziała, że jeśli pedagodzy wystąpią to nie ma żadnych przeszkód.i
St. Hatłas – pytał pod kogo podlega ośrodek MSWiA w Podborsku.
B.Stanczewski  –  wyjaśnił,  że  ośrodek  podlega  pod  Starostę  Białogardzkiego.  Radny  

stwierdził, że gmina może poinformować o możliwości napisania programu i pozyskania 
środków ale nie musi, to zadanie szkół aby pozyskać środki.

Ad 3
Informację  o  współpracy  Miasta  Białogard  z  miastami  partnerskimi  oraz  

organizacjami  do  których  przynależy  Miasto  przedstawił  Naczelnik  Wydz.  Rozwoju  
Gospodarczego i Spraw Społecznych.

Głos w dyskusji zabrali:
J.Turnik – pytał  jakie są  planowane przedsięwzięcia w bieżącym roku?
P.Janowski – odpowiedział, że planowany jest wyjazd do Belgii uczniów Gimnazjum Nr 1 i 2 ,  

zaproszenie  przedstawicieli  miasta  partnerskich  na  Turniej  miast  „Bitwa  o  krowę”,  
rozgrywki międzynarodowe na jesień, wyjazd do Gnosje w zakresie rewitalizacji parków 
oraz  wyjazd  do  Rumunii.  Naczelnik  dodał,  że  dzięki  takiej  współpracy  na  inwestycję  
„Dom Kultury” pozyskano środki unijne w kwocie 5 mln zł.

J.Turnik – pytał jak partnerzy odbierają nas?
P.Janowski – odpowiedział, że współpraca jest dwustronna - w Binz dwa lata temu oddali  

dworzec kolejowy, w Akniste – dom kultury, dzięki partnerstwu z Białogardem.

Ad 4
Projekt  regulaminu  przyznawania  nagród  białogardzkim  twórcom  kultury  przedstawił  

Arkadiusz Jaskulski, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu.

Głos w dyskusji zabrali:
J.Leszczyk – proponował w § 1 zapis:„Miasto co roku rezerwuje środki na ten cel.”
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J.Harłacz  –  stwierdził,  że   takich  twórców powinny promować  jednostki  społeczne  a  nie 
Burmistrz. W BTV Kablowej są pokazywane panie, które pięknie haftują.

J.Turnik – pytał co brano pod uwagę w wytypowaniu tych osób?
A.Jaskulski – stwierdził, że sam Burmistrz nie przyznaje, a Kapituła. 
J.Harłacz – proponował, aby ten temat przenieść na następną Komisję.
B.Stanczewski – uważa, że należy przegłosować regulamin i Kapituła wytypuje twórców.

Poprawki do regulaminu zgłosili:
J.Harłacz – proponował, aby typować po dwóch twórców  z każdej dziedziny.
J.Turnik – zmienić zapis w § 4 -  „wnioski opiniuje Komisja”.

W § 5 ust. 1 „Burmistrz powołuje Kapitułę.” Przegłosowano: za-3, przeciw-5, wstrzymało  
się-0. Wniosek nie przeszedł.
W § 5 ust. 2 „ W skład Kapituły wchodzą trzy osoby: jedna spośród członków Komisji i  
dwie  osoby  desygnowane  przez  Burmistrza  Miasta”.  Przegłosowano:  za-3,  przeciw-4,  
wstrzymało się-1. Wniosek nie przeszedł.
W §  6 dodać zapis: „Środki na nagrody są zapisywane co roku w budżecie Miasta.”  
Przegłosowano: za-8 (jednogłośnie).
Wniosek w sprawie danych o twórcy wraz z uzasadnieniem powinien stanowić  załącznik  
do protokołu. 
Przewodniczący Komisji  proponował,  aby wycofać z sesji  ten projekt  i  przemyśleć  na  
następną Komisję. W regulaminie należy zawrzeć akcenty za co przyznaje się nagrody.

Ad 5
Kalendarz  imprez  kulturalnych  i  sportowych  w  2007  roku  przedstawił   Arkadiusz  

Jaskulski, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. Taka informacja zostanie umieszczona 
pod koniec miesiąca w „Białogardzianinie”.

J.Turnik – proponował, aby w momencie podpisania umowy dana organizacja przedstawiała  
kalendarz imprez na dany rok.

Ad 6
Projekt  uchwały  w  sprawie  regulaminu  na  rok  2007  określającego  wysokość  oraz  

warunki  przyznawania,  obliczania  i  wypłacania  niektórych  składników  wynagrodzenia  
nauczycieli  zatrudnionych  w  przedszkolach,  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach 
prowadzonych przez Miasto Białogard (K) przedstawiła Marta Grabczyńska, Wydz. Edukacji,  
Kultury, Promocji i Sportu.
Propozycja  100  zł  zamiast  2%  została  uzgodniona   na  drugim  spotkaniu  ze  Związkami  
Zawodowymi,  które zeszły z kwotą do 70 zł.  Planowana kwota 70 tys.  zł  jest  na wypłaty  
dodatków funkcyjnych przy aktualnym stanie nauczycieli. W 2007 r. będą dwa mianowania 
podczas wakacji. O nauczyciela dyplomowanego może się ubiegać 22 nauczycieli.

Głos w dyskusji zabrali:
J.Turnik – stwierdził, że awanse nauczycieli  powinni uwzględniać dyrektorzy.
M.Grabczyńska  – poinformowała, że Minister zwiększył o 5 % wynagrodzenie zasadnicze a  

szacowane skutki to kwota około 130 tys. zł od 1 stycznia 2007 r. 
J.Harłacz – powiedział,  że na Komisji  wnioskowano o 100 zł,  Burmistrz   nie zgodził  się.  

Radny pytał jaka kwotę stanowi 2%.
M.Grabczyńska  –  wyjaśniła,  że  w  zależności  od  nauczyciela  kwota  kształtuje  się  w  

następujących wysokościach: 24,29,36,44 zł/godz.
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J.Harłacz – uważa, że to za niska kwota. Podtrzymuje kwotę 70 zł za wychowawstwo.
Z-ca Burmistrza – powiedział, że Burmistrz zrealizował wszystkie postulaty, poza dwoma.
K.Sosnowski – poparł Burmistrza, bo środków na to nie ma.
J.Leszczyk – stwierdził, że w okresie wakacji nie ma wychowawstwa więc należy przyjąć za 

10 miesięcy. Proponował nie różnicować kwot ale dać po  45 zł każdemu. 
M.Grabczyński – stwierdziła, że chodzi o kwotę 102 tys. a przy 2% - 81 tys. zł.
K.Sosnowski – powiedział, że na Komisji Infrastruktury radny koalicji rządzącej wyraził, że  

jest lobby nauczycielskie w radzie.
Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że każdy nauczyciel jest wychowawcą. Zapis procentowy będzie  

powodował  coroczny  wzrost  wynagrodzenia.  Proponowanych  możliwości  finansowych  
Burmistrz  w  budżecie  nie  znalazł.  Co  roku  nakłady  na  oświatę  wzrastają.  Na  dzień 
dzisiejszy Burmistrz nie uzgodnił tego jednego punktu, bo nie znalazł środków. 

J.Turnik – stwierdził, że nikt nie będzie zajmował się za 30 zł dziećmi, co powoduje chodzenie  
na zebrania z rodzicami,  chodzenie do rodziców dzieci.  Skoro co roku regulamin jest  
podejmowany to proponował ustalenie wychowawstwa kwotowo a nie procentowo.

J.Harłacz  –  powiedział,  że  Burmistrz  poszedł  na  kompromis  a  nie  ustępstwo.  Lobby 
nauczycielskie odnosi się do Burmistrzów a nie radnych miasta. Radny dodał, że za 30 zł  
nie brałby odpowiedzialności.

St. Hatłas – proponował 50 zł dla każdego wychowawcy.
J.Harłacz – poparł propozycję 50 zł niezależnie od awansu nauczycielskiego.
K.Skoczyk – zaproponował 45 zł.

Przegłosowano powyższe propozycje:
50 zł – za-3, przeciw-2, wstrzymało się-2. Wniosek przeszedł pozytywnie.

Z-ca  Burmistrza  –  powiedział,  że  Burmistrz  może  poprzeć  wniosek,  albo  uzgodnić  ze  
Związkami Zawodowymi.

J.Turnik – poinformował, że w niektórych szkołach dyrektorzy nie wypłacili  dodatków dla 
wychowawców.

Przewodniczący Komisji ogłosił przerwę – 5 min do godz. 17.05.
Po przerwie wznowiono obrady.

-  Projekt  uchwały  w  sprawie  podjęcia  realizacji  projektu  „Ratowanie  europejskiego 
dziedzictwa  kulturowego  -  Rewitalizacja  Starówki  w  Białogardzie  –  Etap  II”  (  B)  
przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta.

Komisja  przegłosowała  projekt  uchwały:  za-6,  przeciw-0,  wstrzymało  się-1.  Opinia  
pozytywna.

-  Projekt  uchwały  w  sprawie  zgody  na  zawarcie  przez  Miasto  Białogard  umowy  o  
dofinansowanie ze środków Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej inwestycji polegającej na  
budowie  boiska  sportowego  z  trawy  syntetycznej  przy  Szkole  Podstawowej  Nr  4  w 
Białogardzie ( D) przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta.

Głos w dyskusji zabrali:
J.Harłacz – stwierdził,  że mówi się, że nie ma pieniędzy a 150 dokłada się do inwestycji.  

Radny pytał co z chodnikami i drogami w mieście. Miasto nie realizuje zadań. W ZBiLK 
nie ma pieniędzy na wymianę rury. Z punktu aspektu społecznego Radny nie widzi potrzeb  
ludzi a wdraża nowe projekty.
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Z-ca Burmistrza – stwierdził, że boisko będzie ogólnie dostępne. Na drogi jest zapisane 1 mln  
400 tys. zł. Są środki na 3 projekty drogowe na kwotę 17 mln zł. Jeśli środki się pojawią z  
Unii to będzie duża inwestycja w tym zakresie. Pozostaje kwestia czy otrzymamy środki na  
ten cel. 

J.Harłacz  –  przypomniał,  że  w  Gimnazjum  Nr  1  jest  stołówka,  która  posiada  podłogę  
zagrażającą zdrowiu (uwalnia się fetor). Radny pytał co jest ważniejsze: zdrowie dzieci  
czy nowe inwestycje?

K.Skoczyk – powiedział, że  skoro jest okazja to należy zrobić. Więcej młodzieży korzysta z  
otwartych przestrzeni niż z hali.

J.Harłacz – poruszył problem potrzeby monitoringu w Gimnazjum Nr 2. Z uwagi na inne  
potrzeby Radny będzie się wstrzymywał, bo nie realizuje się postulatów. 

Z-ca Burmistrza – powiedział, że dyrektorzy decydują sami o potrzebach.

Komisja  przegłosowała  projekt  uchwały:  za-6,  przeciw-1,  wstrzymało  się-0.  Opinia  
pozytywna.

- Projekt uchwały w sprawie podjęcia do realizacji przedsięwzięcia inwestycyjnego „Budowa 
boiska sportowego  z  trawy syntetycznej  przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Białogardzie”( E)  
przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta.

Komisja  przegłosowała  projekt  uchwały:  za-6,  przeciw-1,  wstrzymało  się-0.  Opinia  
pozytywna.

Ad 7, 8
Po wyczerpaniu tematyki o godz. 19.30 zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokołowała: M.Z.

Przewodniczący  Komisji
       

              Janusz Turnik
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